
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 17. januára 2024 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad v Nitre 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení:1 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová 

 

Program:  
 

1. Otvorenie 

2. Aktuálne úlohy a problémy v školstve Mesta Nitry na rok 2024: 

- sieť škôl  (zámery Mesta v oblasti siete škôl - materské školy, základné školy, centrum  

  voľného času, základná umelecká škola, centrum zdravia), 

- stav školských budov a areálov (požiadavky na opravy budov, stav zariadení školského 

  stravovania, školské areály),  

- verejné obstarávanie potravín pre zariadenia školského stravovania (riešenie problému), 

- pôsobenie a financovanie troch základných škôl – ZŠ Krčméryho, ZŠ s MŠ Novozámocká,  

  ZŠ Ščasného, 

- projekty Teach for Slovakia a Planet Youth v základných školách,  

- podporné tímy v základných školách (stav a zloženie podporných tímov v jednotlivých 

  základných školách), 

- možnosti vzdelávania učiteľov (RCPU, ďalšie možnosti vzdelávania učiteľov), 

- mládežnícky parlament (činnosť parlamentu, aktivity, plán na rok 2024). 

3. Rôzne 

4. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

Priebeh zasadnutia: 
  

K bodu 1/ 
  

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítala 

prítomných a zaželala všetkým veľa úspechov v roku 2024.  

Predstavila program zasadnutia, zároveň informovala členov o zrušení výzvy z Programu 

Slovensko – Mesto v nej požiadalo o dotácie na rekonštrukcie v ZŠ kr. Svätopluka a v ZŠ 

Topoľová. Podľa vyjadrenia Mgr. Ballaya budeme musieť čakať na ďalšie výzvy.  

Tiež informovala o spoločnom projekte ministerstva školstva a ministerstva vnútra 

zameranom na zvýšenie bezpečnosti v školách a duševné zdravie žiakov, ktorý už začal 

posielaním dotazníkov do škôl a  vykonávaním auditu. Následne prijmú ministerstvá potrebné 

opatrenia.       



Poďakovala vedúcej odboru školstva za všetko, čo sa spoločne s komisiou podarilo 

zrealizovať v roku 2023 a požiadala ju o zaslanie spracovaného materiálu. 

PaedDr. Orságová – zapriala v novom roku veľa úspechov, tiež vyzdvihla úspechy v realizácii 

naplánovaných investičných akcií. Informovala, že aj odbor školstva zisťoval stav zaistenia 

bezpečnosti v školách a tieto zistenia pošle členom komisie.  

Mgr. Halajová – doplnila, že v rámci bezpečnosti využívajú ešte opatrenia z obdobia 

pandémie, napr. zákaz vstupu cudzích osôb do budovy školy.  

 

 

K bodu 2/ 

Aktuálne úlohy a problémy v školstve Mesta Nitry na rok 2024 

Materiál bol spracovaný tematicky do siedmich okruhov. OŠMaŠ sa vyjadril ku konkrétnym 

bodom, k niektorým boli vypracované samostatné prílohy. Komisia sa bude následne 

jednotlivými témami zaoberať počas svojich ďalších zasadnutí.  

Materiál (Príloha č.1) prezentovala po bodoch predsedníčka komisie.  

 

1. Sieť škôl, zmeny a úpravy, elokované pracoviská, zriadenie nových škôl 

RNDr. Rácová – uviedla, že podľa vyjadrenia a návrhu OŠMaŠ v rámci zvýšenia kapacít 

v predškolských zariadeniach by v budove na Lomnickej mali vzniknúť dve triedy detských 

jaslí. Záujem o zriadenie súkromnej materskej školy prejavila Ing. Krbúšik Sládečková, ktorá 

bola požiadaná o predloženie zámeru a kompletného materiálu k nemu. V Centre zdravia 

v Párovských Hájoch bude potrebné vyčlenenými financiami dovybavovať priestory, aby ich 

mohli posúdiť kompetentné inštitúciu a vydať stanoviská ako súčasti k žiadosti o zaradenie do 

siete. Investičné akcie v CVČ (ihrisko za budovou) a v ZUŠ (výťah) bude potrebné riešiť 

projektami. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že pre naše materské školy v meste máme dostatočné kapacity, 

prijímanie detí z okolitých obcí bude problémom, lebo materské školy dofinancovávame 

z iných zdrojov Mesta. V súčasnosti dochádza v materských školách k poklesu detí, ale tie 

dnešné idú do škôl a tam bude problém s kapacitami. V prípade nedostatku a potreby 

navrhujeme využiť budovu bývalej školy na Levickej ulici.  

Ing. Hatala – upozornil, že podľa údajov v materiáli je rezerva 100 detí. Treba si zvážiť, aký 

je výhľad na najbližších 5 rokov. Vidíme nedostatok kapacít v ZŠ kr. Svätopluka, na Kyneku 

má byť nová materská škola, preto je potrebné dobre všetko premyslieť. 

PaedDr. Orságová – vysvetlila, že je nevyhnutné mať aj rezervy v materských školách pre 

deti, ktoré sa v priebehu roka prisťahujú. 

p. Plevková – potvrdila, že počas dvoch januárových týždňov mala 4 takéto telefonáty so 

záujmom o materskú školu, lebo sa rodina prisťahovala do Nitry.  

RNDr. Rácová – uviedla, že nikto nevie povedať, ako sa bude vyvíjať výstavba v meste. Na 

Klokočine sú teraz tri lokality, kde má byť nová výstavba a tam potom bude veľký problém 

s kapacitami, aj keď nám teraz demografia klesá. Prijímanie detí do materských škôl 

z okolitých obcí bude preto potrebné regulovať, ale je to na riaditeľke materskej školy. 

 

2. Stav školských budov, havarijné stavy, opravy a investičné akcie  

RNDr. Rácová – uviedla, že z tabuliek (Príloha č.2, Príloha č.3) bude potrebné vybrať 

priority, návrhy prekonzultujeme, na 400 tisíc by mohli byť vybraté akcie, ktoré zlepšia 

vyučovací proces. Radi by sme dotiahli zateplenie materských škôl – tam urobíme 

poradovník. Výzvy máme teraz odsunuté, školské jedálne sú v zlom stave – ZŠ Topoľová, 

budeme rokovať s vedením mesta a požadovať 1 milión 200 tisíc €. Problémom je aj 

obstarávanie potravín do zariadení školského stravovania – suma je nastavená na 220 tisíc €, 

čakáme na novelu zákona. Zatiaľ budeme takto postupovať, ale nevieme týmto zabezpečiť 



prísun regionálnych potravín, čoho sa dožadujú aj rodičia žiakov. Počkáme teda 2 – 3 mesiace 

na novelu. Vedenie mesta to chcelo  riešiť priradením materských škôl pod základné školy, 

aby sme dodržali hranicu 220 tisíc €, ale už aj základné školy samotné sa dostávajú z dôvodu 

vysokých cien potravín nad túto hranicu. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že v marci sa chystá malá novela zákona o verejnom 

obstarávaní, potom bude nasledovať veľká novela.  

Mgr. Halajová – podotkla, že do prehľadu požadovaných opráv by ešte chcela doplniť opravu 

podlahy v telocvični a má vyčíslenú sumu na 17 tisíc €. 

 

3. Stav financovania ZŠ a MŠ, ZUŠ, CVČ 

RNDr. Rácová – uviedla, že ju zaujímalo, či nemajú školy problémy pri odmeňovaní svojich 

zamestnancov, nakoľko v priebehu roka prišlo dvakrát k valorizácii miezd. V súčasnosti ešte 

nevieme koeficienty na rok 2024, preto nevieme vyčísliť presné požiadavky na financovanie 

škôl. Tri základné školy so žiakmi z marginalizovanej rómskej komunity už v takom objeme 

nebudeme dofinancovávať - znižujeme im dofinancovanie o 70 tisíc €. Dvom školám – ZŠ 

s MŠ Novozámocká a ZŠ Krčméryho sa  zvýšil počet žiakov doplnením žiakmi z Ukrajiny – 

odídencami a tým dostávajú z ministerstva viac peňazí. Máme teda len jednu školu so žiakmi 

z rómskej komunity – ZŠ Ščasného a bolo by vhodné aplikovať tu príručku k inklúzii, ktorú 

vydalo ministerstvo školstva (pozn. - Metodická príručka desegregácie vo výchove 

a vzdelávaní, MŠVVaŠ SR, 2024) 

PaedDr. Orságová – informovala, že mali online rokovanie vedúcich odborov školstva 

s Úniou miest Slovenska, kde bola téma financovania originálnych kompetencií štátom. Podľa 

informácií od 1.1.2025 by mali byť materské školy, zariadenia školského stravovania 

a školské kluby detí financované zo štátu ako prenesené kompetencie a nie z podielových daní 

miest a obcí.  

RNDr. Rácová – navrhla, že by bolo vhodné ísť sa pozrieť do ZŠ Ščasného na priestory, kde 

je vyučovací proces, lebo v niektorých častiach budovy bolo zriadené komunitné centrum, 

čím boli zabraté a zmenšené triedy školy priečkami a tým aj znížená kvalita vyučovania 

týchto žiakov.  

Mgr. Ajdariová – vysvetlila proces zriadenia komunitného centra v priestoroch školy, ktorá 

má nízky počet žiakov, ide o jednu komunitu, pod jednou strechou by bola škola a komunitné 

centrum, preto považovali toto riešenie za výhodné. 

RNDr. Rácová – podotkla, že aj napriek tomu si myslí, že sa tie komunitné priestory nemali 

dať do budovy školy.  

Ing. Hatala – doplnil, že v tom období hrozilo, že škola zanikne, bol veľký tlak majority na to, 

na niektorých miestach budovy zatekalo, boli tam voľné priestory, lebo nebolo toľko žiakov, 

preto sa využila výzva a z eurofondov sa vybudovalo komunitné centrum, zároveň sa tým 

opravili priestory. Triedy sú menšie, ale v súčasnosti to vyhovuje, lebo je málo žiakov, 

udržateľnosť projektu je 5 rokov, tak keď vydržíme 5 rokov a zmenila by sa situácia, môže sa 

škola dať do pôvodného stavu.  

RNDr. Rácová – zdôraznila, že komunitné centrum by malo učiť členov komunity základné 

činnosti, pomáhať pri výchove, tak budeme čakať na výsledky. 

 

4. Podporné tímy v základných školách 

RNDr. Rácová – prezentovala tabuľku poskytnutú odborom školstva o stave školských 

podporných tímov a zastúpení jednotlivých pozícií odborných zamestnancov (Príloha č.4). 

Podľa týchto údajov by bolo potrebné posilniť podporné tímy, doplniť počty a tiež sa pozrieť 

na prácu podporných tímov. 

Mgr. Halajová – uviedla, že ich práca je obdivuhodná, je to náročná práca.  Tímy pracujú, ale 

sú poddimenzované.  



Mgr. Pauličková – doplnila, že majú situáciu zmapovanú - podľa údajov, ktoré poskytli školy 

v období október – november 2023 školských psychológov majú školy na 100 % úväzok, 

okrem ZŠ Beethovenova, kde je na 10,6 %. Školský psychológ a školský špeciálny pedagóg 

sú základom podporného tímu. 

Mgr. Halajová – podotkla, že majú takýchto zamestnancov platených z projektov, kde ich 

počet závisí od počtu žiakov školy – napríklad asistentov nedostanú koľko by potrebovali, ale 

projekt určí ich počet podľa počtu žiakov školy. Preto aj malé školy na niektoré pozície 

nemajú z projektu nárok.  

RNDr. Rácová – uzavrela, že uvidíme, ako sa to bude vyvíjať, ministerstvo školstva plánuje 

na to výzvu. 

 

5. Projekty v základných školách (v realizácii)  

RNDr. Rácová – uviedla z materiálu projekty, ktoré pokračujú v našich školách aj v tomto 

školskom roku. Upozornila na projekt Planet Youth, ktorého financovanie bolo uznesením 

mestského zastupiteľstva zastavené a bolo by vhodné, aby po vedením islandského partnera 

nepokračovalo. Navyše nám chýbajú informácie. 

PaedDr. Orságová – podujala sa vyzvať pána viceprimátora, aby sa vyjadril a podal 

informácie k projektu. 

p. Gajdošová – doplnila, že dodatok k zmluve ešte druhá strana nepodpísala, Ing. Daniš 

požaduje overenie podpisov. 

RNDr. Rácová – upozornila, že pokiaľ sú pozastavené financie, nemal by byť podpísaný 

dodatok. 

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – podotkla, že sa k téme stretli a riešili jednotlivé kroky. 

RNDr. Rácová – vyzvala členov, aby vyjadrili svoj názor k projektu. Jej názor je, že by sa 

nemalo pokračovať v projekte s islandským partnerom, Doteraz neboli komisii školstva 

poskytnuté údaje o novom partnerovi. Nie je proti projektu ako takému, proti jeho podstate 

a jeho financovaniu, ale je proti tomu, aby to robilo občianske združenie zo zahraničia. Malo 

by to byť naše občianske združenie, ktoré pozná naše pomery a podmienky. Naše školy sú 

schopné svojimi podpornými tímami a využitím skúseností a opatrení z dvojročnej práce 

zvládnuť túto úlohu bez občianskeho združenia z Islandu. 

p. Turba – zdôraznil, že už v začiatkoch prišlo k zatajovaniu otázok v dotazníku, aj pred 

riaditeľmi školy. Preto bolo to financovanie zastavené.  

Mgr. Halajová – doplnila, že ona ako riaditeľka školy pri akomkoľvek dotazníku si vyžiada 

otázky, posúdi ich vhodnosť, potom si vyžiada od rodičov informovaný súhlas, Teraz nemali 

nič k dispozícii, rovno to išlo online. 

 

Komisia následne prijala uznesenie:  

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a   pokračovanie projektu Planet Youth v základných školách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry a uznesením č. 1/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   štatutárovi mesta  

nepodpísať dodatok k zmluve, zmluvu vypovedať a v projekte s islandským partnerom 

nepokračovať. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 10,   proti: 0,   zdržal sa: 2 

 

PaedDr. Orságová – informovala o projekte  ŠKOLSKÉ ZÓNY Nitra – je to projekt 

zvyšovania bezpečnosti v okolí základných škôl - pilotný projekt odboru dopravy v súčinnosti 

s odborom školstva na štyroch  základných školách (ZŠ Tulipánová, ZŠ kr. Svätopluka, ZŠ 

Fatranská, ZŠ Škultétyho). Žiaci, rodičia a zamestnanci školy vypĺňali dotazníky zamerané na 



spôsob dopravy do školy a jej bezpečnosť. Následne v rámci projektu budú navrhnuté riešenia 

na vytvorenie bezpečnej školskej zóny. 

Mgr. Ajdariová – uviedla, že v rámci svojej pracovnej činnosti bola v MŠ Piaristická a zistila, 

že je to jediná materská škola, kde zamestnanci musia platiť parkovné počas prítomnosti v 

práci. Mali by mať pridelené parkovacie karty.  

Na tento podnet komisia prijala uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a    problém parkovania zamestnancov Mesta  a uznesením č. 2/2024 – 

KMŠaV    n a v r h u j e  prednostovi Mestského úradu v Nitre  zapracovať do parkovacej 

politiky mesta možnosť vydania parkovacej karty zamestnancom materských škôl, 

základných škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 12,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

RNDr. Rácová – pokračovala v prehľade projektov uvedených v materiáli – Teach for 

Slovakia, ktoré sa realizujú v ZŠ s MŠ Novozámocká a v ZŠ Ščasného – projekty pokračujú 

a ocenila záujem účastníkov projektu doplniť si pedagogické vzdelanie (Príloha č.5).  

 

6.Vzdelávanie učiteľov (možnosti, ponuky) 

RNDr. Rácová – uviedla materiál Regionálneho centra podpory učiteľov, ktorý spracovala 

riaditeľka centra Mgr. Glovňová (Príloha č.6, Príloha č.7). Obsahoval širokú ponuku 

vzdelávania učiteľov, z ktorej si školy môžu vybrať podľa potreby a záujmu. Učitelia sa môžu 

aj individuálne prihlasovať v rámci svojho profesijného rozvoja a ďalšieho vzdelávania do 

rôznych programov ponúkaných vzdelávacími inštitúciami, za ktoré potom získajú kreditové 

príplatky.  

Mgr. Halajová – vyjadrila spokojnosť a zároveň podporu vzdelávania prostredníctvom 

regionálneho centra podpory učiteľov, využívajú to a je to potrebné. 

RNDr. Rácová – doplnila, že sa to veľmi posunulo a sú tam dobré témy. 

 

7. Mládežnícky parlament, práca s mládežou 

RNDr. Rácová – predstavila kompletný materiál spracovaný Mgr. Ťapušovou (Príloha č.8) – 

je tam uvedené založenie parlamentu, štatút, aktivity, plán práce na rok 2024.  

 

RNDr. Rácová – uviedla, že netreba zabudnúť ani na výchovné problémy v školách, preto 

požiadala odbor školstva o poskytnutie prehľadu, ktoré najčastejšie problémy vo výchove 

školy riešia (Príloha č.9) – šikana, fajčenie, alkohol a pod.  

Mgr. Halajová – vysvetlila, že nie sú to pravidelné problémy, striedajú sa, ani to nie sú 

permanentné problémy. Mnohé riešia s políciou, sociálnou kuratelou.  

  

 

K bodu 3/ 

Rôzne 

 

PaedDr. Orságová – požiadala členov komisie o návrhy na priority pri opravách v materských 

školách, nakoľko sa bude musieť robiť verejné obstarávanie. 

 

RNDr. Rácová – pripomenula plánované stretnutie s obyvateľmi mestskej časti Kynek 

ohľadom zriadenia materskej školy v tejto lokalite dňa 1.2.2024 o 17.00 hod. v miestnom 

kultúrnom dome. Prednostne poprosila o účasť pani riaditeľku materskej školy.  



p. Turba – uviedol, že zabezpečí informovanie miestnych obyvateľov o tomto stretnutí (sms, 

rozhlas, letáky). 

 

 

K bodu 4/ 

Záver 
RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 17.1.2024  

 

 

Uznesenie č.1/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a    

pokračovanie projektu Planet Youth v základných školách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry  

o d p o r ú č a    

štatutárovi mesta nepodpísať dodatok k zmluve, zmluvu vypovedať a v projekte 

s islandským partnerom nepokračovať. 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 17.1.2024  

 

 

Uznesenie č.2/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a     

problém parkovania zamestnancov Mesta  

n a v r h u j e   

prednostovi Mestského úradu v Nitre zapracovať do parkovacej politiky mesta 

možnosť vydania parkovacej karty zamestnancom materských škôl, základných škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


